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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz a kormány a menstruációs szegénység 
csökkentése érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az  egész  világon  Magyarországon  a  legmagasabb  az  alapvető  női  higiéniai  termékek  adója,
miközben a nők akár 30 százalékát érintheti a menstruációs szegénység. Ezen változtatni kell, ezért
az LMP már 2019 júliusában törvénymódosítást  nyújtott  be,  hogy az egészségügyi  betéteket és
tamponokat  a  kedvezményes  5 százalékos  áfakulcs  alá  sorolják át.  Ezt  a  javaslatot  a  kormány
elutasította  azzal  az  indokkal,  miszerint  „az  áfacsökkentés  nem  feltétlenül  hatákony  módja  a
családok támogatásának”.

A világon a legtöbb országban nem így gondolkodnak: az EU tagállamainak felében a 10 százalékot
nem haladja meg ezen termékek áfatartalma. Írország több mint tíz éve adómentesnek nyilvánította
ezeket  a  termékeket,  Nagy-Britanniában  és  Cipruson  az  EU-s  szabályok  alapján  a  lehető
legalacsonyabb mértékű, 5 százalék a tamponadó. 2019 novemberében a német parlament döntött
úgy, hogy 19-ről 7 százalékra csökkentik a női higiéniai termékek adóját. A helyzet Európán kívül
még biztatóbb: Kenyától kezdve Kanadában, Indiában, Malajziában, Ugandában, Ausztráliában és
az USA számos államában törölték el a tamponadót.

A kiugróan magas áfa csökkentése mindenképpen szükséges, de biztosan nem elégséges a probléma
itthoni  megoldásához,  ezért  az  LMP már  tavaly  kérte,  hogy a  legszegényebb  rétegek  számára
ingyen hozzáférhetővé kell tenni a női higiéniai termékeket, vagy a társadalombiztosításnak kell
fedeznie azok költségét.

A skót parlament három napja egyhangúlag elfogadta azt a törvényt, mely kimondja, hogy a helyi
szerveknek  ingyenesen  kell  biztosítania  tamponokat  és  intim  betéteket  mindenkinek,  akinek



szüksége van rá. Skócia lett így az első ország a világon, ahol ingyenessé tették a menstruációs
termékeket.

Kérem tisztelt miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1.)  Mikor  lép  végre  a  rászoruló,  menstruációs  szegénységben érintett  nők érdekében a  magyar
kormány? 

2.) Milyen konkrét lépéseket terveznek? 

3.) Tervezi-e a kormány a tamponadó csökkentését a jövőben? 

4.) Ha a tamponadó csökkentését nem tartja a kormány elfogadhatónak, akkor tervezi-e a kormány,
hogy a rászorulóknak ingyen hozzáférhetővé teszi a női higiéniai termékeket? 

Egy tavalyi, e témában feltett kérdésemre válaszként az hangzott el, hogy a kormány folyamatosan
vizsgálja az áfa csökkentésének lehetőségét és annak hatásait.  Kérdezem, hogy hogyan áll  ez a
vizsgálat? 

Budapest, 2020.12.03.
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